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Ravnatelj Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo (HZJZ) Krunoslav Capak rekao je u nedjelju da

je nezahvalna svaka procjena situacije vezane uz epidemiju koronavirusa, ali da bi ona mogla

biti bolja početkom lipnja ako izdržimo sa strogim mjerama.

Na pitanje koliko dugo možemo imati linearan rast, za Dnevnik RTL-a odgovorio je da se

Hrvatska jako dobro drži i da brojke daju prostora da se razmisli što i kako dalje.

Ako budemo imali dnevni broj oko ovog broja koji je danas, onda možemo jako dugo izdržati.

Nismo sve zatvorili. Postoje načini kako se ljudi mogu opskrbiti, kako poslodavci uz poštivanje

mjera mogu dalje nastaviti. Dakako da ekonomija trpi, što je loše, ali zdravlje ljudi i životi su

prioritet. Mi nastavljamo s ovim dokle god ne pobijedimo virus, kazao je Capak koji je i član

Nacionalnog stožera civilne zaštite.

Ukoliko dođe do pogršanja, Capak kaže da mogu uslijediti neke strože mjere.

Mi nismo sve zatvorili nego smo donijeli balansiranu mjeru, zatvorili smo ono za što smo

procijenili da nije nužno za osiguranje normalnog života građana. Tu još postoji puno prostora,

građani mogu pogledati kako je u drugim zemljama, primjerice u Njemačkoj, dodao je.

Zamoljen za procjenu koliko će takva situacija trajati, rekao je da je svaka procjena nezahvalna.

''Nitko ne može znati taj datum. Nadamo se, ako izdržimo sa strogim mjerama socijalnog

distanciranja, samoizolacije, karantene itd. da sa ovim brojkama možemo dugo izdržati i

očekujemo da će nam toplo vrijeme smanjiti transmisiju virusa. Naša procjena je da bi početkom

lipnja situacija mogla biti puno bolja i da bismo mogli početi popuštati s mjerama", rekao je

ravnatelj HZJZ-a.

Smatra da ćemo, ako se nastavi s mjerama i ako će se građani držati toga što je propisano,

imati ljetnu pauzu, ali napominje da nitko ne zna kako će se virus ponašati. Moguće je da se

počne ponašati poput gripe i sezonski pojavljuje.

Vrlo je vjerojatno da ako virus ne mutira i ako dovoljan broj ljudi ne bude prokužen da se virus

ponovno pojavi sljedeće sezone. Ali imat ćemo ljudi koji će imati imunitet, kazao je.

Još je nezahvalnije, dodao je, previdjeti broj zaraženih.

"To nitko ne zna", rekao je i dodao da se epidemiolozi bave modeliranjem i da su uzeli talijanski

scenarij za slučaj da se računa koliko će trebati zdravstvenih kapaciteta - kreveta, respiratora i

koliko bolnice trebaju osigurati prostora za izolaciju te da je pretpostavka bila da da će biti više

tisuća oboljelih i 300 do 400 teško bolesnih.

Na zamolbu novinara komentirao je i konferenciju za novinare koju je zagrebački gradonačelnik

Milan Bandić organizirao ispred doma umirovljenika na Iblerovom trgu gdje je došla i policija

zbog anonimne dojave da je riječ o okupljanju na kojem je više od pet osoba.

''Ovo mi je prvi glas, tu je riječ očito o grešci u komunikaciji, policija očito o tome nije bila

obaviještena. Ispred doma za starije osobe se ne bi se trebalo okupljati", rekao je te dodao kako
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ima i dovoljno drugih mjesta gdje bi se to moglo organizirati.

 

(Hina)
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